
Ref. Bestyrelsesmøde d. 1.4. 25 
Dagsorden: 
 
Nyt fra Stig: 
Fødevarekontrollen. 
Vi har i går haft besøg af fødevarekontrollen og køkkenet har igen fået en grøn smiley. Tak for det til Mona 
og resten af holdet  সহ  সহ 
 
Tilsynsbesøg dd. 
Tilsynet blev udført af Birgitte Krejberg Sørensen, der er ansat som pædagogisk vejleder i kommunen. 
Hun fik først en rundvisning af 3 børn fra vest. Og så var hun rundt i alle tre teams og lave små iagttagelser. 
Fokus i dette tilsyn har været på relationskompetence og struktur/rutiner, der understøtter læringsmiljøet.  
I tilsynet arbejdes der med en skalering, der tager udgangspunkt i de samme områder som medarbejderne 
kender fra Potentiale Profilen. Her laver vi hvert andet år en selvvurdering på udvalgte kompetencer. F.eks. 
evnen til at skabe gode relationer – positiv gruppeledelse – forældresamarbejde osv. 
I forbindelse med tilsynet indplaceres vi på en skala fra 1 til 7 hvor 1 er højest. Selv om det selvfølgelig er på 
en baggrund, der kun består af nogle ganske korte glimt fra en tilfældig hverdag, kan det jo bruges til en 
dialog. Ser hun det samme som vi ser eller? 
Birgitte vurderer, at vi ligger i et spænd fra 2-4 og det svarer faktisk fint til vores egen vurdering. Det 
betyder at vi placeres i området ”God kvalitet”.  Her vil der være anbefalinger om yderligere refleksion og 
justeringer af praksis. 
 
Byggeriet 
Simon og Stig har løbet de sidste tegninger igennem sammen (tak for hjælpen til Simon  সহ). Det meste af 
det skal vi drøfte med de folk, der får opgaven og handler om, hvad der nødvendigvis skal være spærret af 
hvornår. 
Tidsplanen er, at vi havde præsentation af projektet (udbud) d. 13.3. Her var alle 4 firmaer der var indbudt 
mødt frem. 
I næste uge (d.9.4.) skal de så give deres tilbud. Så må vi se hvordan det hænger sammen økonomisk. Hvis 
alt går efter planen, går de så i gang d.12. maj og så er selve ”skallen” rejst og lukket d. 12.6. 
 
Forældremøder 
Vi har besluttet at afholde forældremøder i både vuggestuen (28.april) og børnehaven (7. maj). 
Her skal vi selvfølgelig snakke om hvad byggeprocessen betyder for dagligdagen og så endte vi med også at 
ville snakke om ”børn og skærm”.(se mere under kommende punkt) 
Cecillie, Simon, Carina og Karina tilbød at medvirke ved møderne  সহ  
 
Økonomi 
Stig har tidligere orienteret om merforbrug fra 2024. Samlet med merforbruget i 2023 kommer vi op på et 
merforbrug på ca 7 %. Årsagen er faldende børnetal i børnehave, særlige pædagogiske tiltag, merudgifter 
ved drift af satellitten og langtidssygdom. Stig har tidligere fortalt om en forventning om, at få refunderet 
en del af det, nemlig omkring Satellitten og de særlige pædagogiske tiltag. Det er desværre ikke sket. 
Samtidig sker der det, at vores antal af børnehavebørn også er dalende her i 2025 og det stiger heller ikke i 
26. Faktisk er der 10 børnehavebørn mindre i 2025 end der var i 2024 og det betyder ca. 500.000 mindre på 
lønbudgettet. Der er lavet en plan for hvordan vi gennem 2025 og 2026 får nedbragt merforbruget, men vi 



har også drøftet om vi kunne udnytte den overskudskapacitet det giver både i de fysiske rammer og af 
personaleresurser til at skabe noget andet. Det kunne være yderligere vuggestuepladser eller? 
Stig har taget kontakt til Charlotte Styver omkring mulighederne og så vender vi tilbage. 
 
Ganske som det plejer, tog dette første punkt ret lang tid.  
 
Skærmbrug i Bording Børneby. 
Vi løb det oplæg arbejdsgruppen havde lavet igennem og var – med en enkelt rettelse – enige i indholdet.  
Punktet førte til en drøftelse af, hvordan vi fik sådan nogle politikker/principper gjort levende og synlige for 
forældre, så det ikke bare ender på en hjemmeside (som der måske ikke er nogen der ser?). I det konkrete 
tilfælde om skærm, valgte vi at tage emnet op på de kommende forældremøder  
  
Cafe 
Vi havde en snak omkring cafe/eftermiddagsmad. 
Der har været henvendelser om det fra både øst og vest og selv om strukturen er forskellig, var det nogle af 
de samme spørgsmål: Får børnene det de har brug for? Hvis et barn har sagt ”nej tak” i første runde – hvad 
betyder det så, hvis barnet alligevel viser sig at være sulten? – hvordan fungerer det bedst pædagogisk? Er 
det Cafetanken hvor børnene kommer i hold, når det passer ind i deres leg eller er det den ”fælles-
samlings-stund”? 
Vi vender tilbage til resten af personalet og fortsætter snakken, men vi var også enige om det der var brug 
for en ny beskrivelse til forældregruppen om, hvordan det er det fungerer. Vi vender tilbage med nyt. 
 
Landbrugsbesøg 
Trine har været i gang med at finde nogle landbrug med dyrehold, der ville have besøg af os og det har hun 
fundet  সহ Og vi kan komme på besøg her i foråret og igen til høst. 
Vi får lige et par medarbejdere til at komme med et bud på nogle besøgsdatoer og lidt mere om hvad vi 
ønsker. 
Efter mødet har Trine kontaktet os igen og fortalt, at hun har fundet endnu et sted! Her kan vi komme på 
besøg ”når det passer os” og bare gå rundt selv.  
 
Aula 
Vi havde også et punkt på omkring Aula – men det udsatte vi til næste gang pga. tidsmangel. 
 
Mvh Stig 


